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Školy si rozdělí peníze na prevenci rizikového chování a mediální výchovu 
  
Město Plzeň poskytne neinvestiční dotace z programu Podpora primární prevence 
rizikového chování a mediální výchovy pro rok 2024 dvěma školám. Finance na tento 
projekt obdrží Základní škola a Mateřská škola pro sluchově postižené a Gymnázium 
Františka Křižíka a základní škola (GFK). Poskytnutí dotací ve výši 32 tisíc pro tyto 
školy schválilo zastupitelstvo na svém zasedání. Obě školy splnily podmínky 
vyhlášeného dotačního programu. Nejsou ale jediné, které město z tohoto programu 
podpořilo. U 27 dalších již v březnu podporu schválila Rada města Plzně.  
 
„Finance z tohoto dotačního titulu školy využívají na zajištění programů, seminářů, nebo 
besed týkajících se témat primární prevence rizikového chování, jako je záškoláctví, šikana, 
kriminalita, rasismus, užívání návykových látek, a další. Program také podporuje mediální 
výchovu, kdy žáci získávají dovednosti týkající se mediální komunikace a práce s médii. 
Naučí se poznatky zpracovat, vyhodnotit a využít podněty, které přicházejí z okolního světa, 
internetových médií či sociálních sítí,“ popsala náměstkyně primátora pro oblast školství 
Lucie Kantorová s tím, že dotační program podporuje také projekty tzv. wellbeingu.  
 
Základní a mateřská škola pro sluchově postižené využije dotaci ve výši 8 tisíc korun na 
preventivní program Zdravý životní styl, jehož cílem je pomocí zážitkových aktivit upevňovat 
hodnoty a postoje ke zdravému životnímu stylu, žáci si díky němu uvědomí také tlak médií a 
módních trendů. Program Prevence šikany a mezilidské vztahy pak žákům této školy předá 
informace k rozpoznání znaků šikany, seznámí je s pocity agresora i oběti a osvojí si 
způsoby řešení šikany.  
 
Pro žáky základní školy a nižšího gymnázia obdrží GFK 24 tisíc korun. „Aktivity přispějí ke 
globálnímu zajištění primární prevence, a to formou preventivních programů nebo 
adaptačního kurzu pro žáky,“ doplnila Lucie Kantorová.  

 
Celkem mezi 29 plzeňských škol na tento projekt tak rozdělí město z rozpočtu magistrátního 
odboru školství, mládeže a tělovýchovy 600 tisíc korun. 
/Lucie Kantorová – radní pro oblast školství a cestovního ruchu/  
 
 

Město podpoří pohybové aktivity ve školách  
 
Základní škola a Mateřská škola pro sluchově postižené a Gymnázium Františka 
Křižíka a základní škola získají z rozpočtu magistrátního odboru školství, mládeže a 
tělovýchovy dotace na podporu tělovýchovných aktivit. Jejich poskytnutí schválilo 
Zastupitelstvo města Plzně. Těmto dvěma a dalším osmadvaceti školám přerozdělí 
město v rámci tohoto dotačního programu celkem 700 tisíc. To již schválila na svém 
březnovém jednání Rada města Plzně. 
  
„Cílem dotačního programu je podpora pohybových aktivit ve školách, především se snahou 
vzbudit zájem žáků o pravidelnou sportovní činnost, podporovat tělesné aktivity, volnočasové 
sporty, motivovat je k aktivnímu přístupu k životu, posilovat sportovního ducha, podporovat 
pořádání tělovýchovných soutěží a prostřednictvím těchto aktivit chránit děti před negativními 
společenskými jevy,“ řekla náměstkyně primátora pro oblast školství Lucie Kantorová.   
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Každá ze dvou zmíněných škol obdrží finance ve výši 28 tisíc korun. ZŠ a MŠ pro sluchově 
postižené organizuje pro své žáky dvě velké mezinárodní soutěže – celostátní turnaj ve 
florbale a v plavání. Dotace slouží k zajištění cen, diplomů, medailí, úhradě dopravy a stravy 
pro tyto turnaje.  
 
Gymnázium Františka Křižíka pořádá řadu kroužků, sportovních aktivit a nejrůznějších 
soutěží. Škola se chce zaměřit na méně tradiční disciplíny, na využívání nových a moderních 
pomůcek, které by využila v kroužku horolezení, atletice nebo v kroužku fitness v nově 
vybudované posilovně. Částku plánuje využít na nákup nových sportovních pomůcek nebo 
lezecké struktury na umělou stěnu.  
 
OŠMT přijal k 15. listopadu 2023 celkem 31 žádostí o finanční podporu, podmínky splnilo 29 
žadatelů. Mezi ně na tento projekt město rozdělí 700 tisíc korun.  
/Lucie Kantorová – radní pro oblast školství a cestovního ruchu/  
 
 

Plzeň podpoří aktivity k technickému vzdělávání  
 
Zastupitelstvo města Plzně schválilo poskytnutí dotací a provozních příspěvků v rámci 
dotačního programu s názvem Podpora aktivit k technickému vzdělávání v roce 2024. 
Cílem programu je zvýšení zájmu žáků a studentů o studium na středních a vysokých 
školách s technickým zaměřením a příprava odpovídajícího množství kvalifikovaných 
pracovníků technických oborů.  
 
Provozní příspěvky zvýší o necelý 1,1 milion korun město Plzeň svým 24 základním školám 
a dotace ve výši 201 tisíc korun rozdělí mezi dalších pět subjektů. 
 
„Finance budou využity na vybavení školních dílen a odborných učeben, na materiál, 
případně na dopravu a vstupné při technicky zaměřených exkurzích. Podpořeny mohou být 
akce základních škol připravené ve spolupráci se středními školami na území města Plzně, 
cílem je navázat na tradici průmyslové výroby v západočeské metropoli a zvýšit zájem žáků 
o technické obory, motivovat je ke studiu řemeslných oborů,“ vysvětlila náměstkyně 
primátora pro oblast školství Lucie Kantorová.   
/Lucie Kantorová – radní pro oblast školství a cestovního ruchu/  
 
 

Zastupitelé schválili podporu kulturních akcí 
 
Mezi organizátory kulturních akcí budou rozděleny téměř dva miliony korun. Na svém 
čtvrtečním jednání o tom rozhodli zastupitelé města Plzně. Finance jsou poskytnuty 
v rámci Jednoletého dotačního programu v oblasti kultury na podporu uměleckých a 
kulturních projektů na rok 2024.  
 
„V Plzni máme už téměř čtvrt století propracovaný dotační systém finanční podpory pro 
místní kulturu. Podporujeme široké aktivity zejména neziskových organizací a nekomerčních 
kulturních akcí a činností prostřednictvím několika dotačních programů, včetně 
dlouhodobých. Jednoleté granty slouží především k oživení kulturního dění ve veřejném 
prostoru Plzně,“ uvedla radní města Plzně pro oblast kultury a památkové péče Eliška 
Bartáková. 
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„Zastupitelé nyní schválili poskytnutí podpory například pro Večery vážné hudby v Proluce, 
pro uskutečnění Bohemia JazzFestu, pro slavnostní večer udílení hudebních cen Žebřík, pro 
pořádání festivalu Náplavka k světu a pro mnoho dalších akcí, které se v Plzni uskuteční do 
konce tohoto roku. Jsou to akce tradiční, které k Plzni patří už po desetiletí, i akce nové. Nyní 
poskytneme dotace v celkové výši 1,986 milionu korun na sedmnáct kulturních akcí. Už letos 
v únoru rozhodla Rada města Plzně v rámci tohoto jednoletého grantu poskytnout finanční 
podporu dalším dvaceti čtyřem akcím, tehdy bylo rozděleno 1,077 milionu korun,“ 
informovala Eliška Bartáková. 
 
Z Jednoletého dotačního programu v oblasti kultury na podporu uměleckých a kulturních 
projektů v roce 2024 bude na základě rozhodnutí zastupitelů například poskytnuto 200 tisíc 
korun na pořádání Večerů vážné hudby v Proluce Agentuře Nashledanou, 150 tisíc korun 
společnosti ArtProm na Inspiral Garden, stejnou sumu dostane společnost Bohemia 
JazzFest na uskutečnění plzeňského večera stejnojmenného festivalu či společnosti Grafia 
na uskutečnění Víkendu otevřených ateliérů. Organizace Post Bellum získá také 150 tisíc 
korun na projekt Sametová svoboda: Divadlo Paměti národa, dále patří dotace například 
Západočeské galerii v Plzni na uskutečnění dvou výstav – celkem 175,5 tisíc korun – a 
dalším. 
 
Na základě schválení Rady města Plzně byla udělena dotace například Kapele pětatřicátého 
plzeňského pěšího pluku FOLIGNO, která získala 30 tisíc korun na cyklus promenádních 
koncertů. Biskupství plzeňskému přispěje město na dvě akce – Noc kostelů a Pohádkové 
náměstí celkem 47,5 tisíc korun. Dále bylo z rozhodnutí rady přiděleno například 52,3 tisíc 
korun Západočeskému muzeu v Plzni na výtvarné edukační programy a další aktivity či 65 
tisíc korun Západočeské univerzitě v Plzni na pořádání sympozia o Jiřím Trnkovi a dalším 
organizacím. 
/Eliška Bartáková, radní města Plzně pro oblast kultury a památkové péče/  
 

 
Plzeň podpoří kulturní subjekty 
 
Zastupitelstvo schválilo poskytnutí dotací v celkové výši 735 tisíc korun pro pět 
žadatelů, a to v rámci Jednoletého dotačního programu na podporu, rozvoj a 
prezentaci celoroční umělecké a kulturní činnosti na rok 2024 z rozpočtu Odboru 
kultury Magistrátu města Plzně. Titul je určený pro subjekty, které nejméně po dobu 
jednoho roku před podáním žádosti provozují činnost, která podporuje uměleckou 
tvorbu nebo kulturní aktivity Plzeňanů. 
 
„Organizace Alliance française de Plzeň obdrží 70 tisíc korun. Ročně pořádá minimálně 50 
kulturních akcí, a to od velkých, dnes již tradičních festivalů Bonjour Plzeň! nebo Dny 
frankofonie, po menší pravidelné akce pro nejrůznější cílové skupiny, např. literární večery 
nebo Chvilka s pohádkou,“ popsala Eliška Bartáková, radní města Plzně pro oblast kultury a 
památkové péče. 
 
„Spolku CONEXIS poskytneme 125 tisíc korun, subjektu GOSKOBELA 195 tisíc korun, 
Plzeňskému lidovému souboru Mladina rovněž 195 tisíc a Spolku Klubu přátel Divadla 
PLUTO 150 tisíc korun,“ doplnila radní. 
/Eliška Bartáková, radní pro oblast kultury a památkové péče/  
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Na Rok české hudby v Plzni přispěje město 
 
Plzeňští zastupitelé schválili, že bude rozděleno 800 tisíc korun z Dotačního programu 
v oblasti kultury – Rok české hudby 2024. Podpořeno bude šest akcí, podporu dalších 
šesti projektů schválila již Rada města Plzně. Cílem programu je podpořit oslavu 
hudebních výročí v rámci Roku české hudby 2024 a též projekt Smetana 200.  
 
„Podpořené akce obohacují a oživují kulturní aktivity v Plzni a projekty k oslavě české 
klasické i soudobé hudby, posilují kredit plzeňských kulturních a uměleckých institucí 
v celorepublikovém měřítku a budou prezentovat Plzeň jako kulturní centrum regionu,“ 
vysvětlila Eliška Bartáková, radní pro oblast kultury a památkové péče. 
 
Podporu tak obdrží Plzeňská filharmonie na zářijový open air projekt Smetanova noc – 
smetanová moc, plzeňská konzervatoř na projekt Posezení u klavíru. Podporu schválili 
zastupitelé také pro Divadlo pod lampou, spolek PaNaMo a centrum pro kulturní a sociální 
projekty Johan. 
 
Rok české hudby je mimořádnou kulturní událostí, která již od roku 1924 připomíná výročí 
významných osobností české hudby, mj. Bedřicha Smetany (1824–1884), Antonína Dvořáka 
(1841–1904) a Leoše Janáčka (1854–1928). Tento projekt se koná každých 10 let, tedy 
v letech zakončených čtyřkou. Pro zájemce je také určen speciální web města 
rokceskehudby.plzen.eu, kde se dozví informace nejen o projektu, hudebních výročích, ale 
také o významných akcích během roku.  
/Eliška Bartáková, radní pro oblast kultury a památkové péče/  
 

 
Plzeň má dlouhodobé systémové řešení na podporu a rozšíření bydlení 
 
Plzeň přichází s dlouhodobým systémovým řešením na podporu a rozšíření bydlení. 
To je jednou z nejvyšších priorit krajské metropole, z přebytku rozpočtu proto nyní 
uvolní 300 milionů korun na desítky nových bytů. Současně vytvoří speciální fond 
bytové výstavby, v němž si začne připravovat peníze na realizaci projektů. Mezi 
lokality, v nichž se bude stavět, patří Zátiší a Světovar. Cílem radnice je vlastnit časem 
až 8 procent všech bytů na území města. Ty budou určeny především cílovým 
skupinám, jako jsou senioři, mladé rodiny s dětmi, handicapovaní a profesní skupiny, 
například zdravotníci, strážníci a další. Záměr schválili zastupitelé.  
 
„Z hlediska stavební připravenosti jsou aktuálně nejvíce vhodné pro realizaci projekty 
bytového domu v ulici Kreuzmannova na Zátiší a bloku domů na Světovaru označených jako 
A1 až A4 a A5. Počítáme s vícezdrojovým financováním, kdy budeme chtít na výstavbu 
využít i úvěr a nevylučujeme možnost čerpat dotace, pokud by se ukázaly jako vhodné pro 
náš záměr,“ řekla Světlana Budková, radní pro bytovou oblast včetně sociálního a 
dostupného bydlení.   
 
Projekt Bytový dům Kreuzmannova 
Aktuálně se zpracovává projektová dokumentace, kterou zadal Odbor investic Magistrátu 
města Plzně, hotova by měla být v srpnu. Podána byla žádost o stavební povolení. Jedná se 
o výstavbu nového bytového domu na nezastavěné ploše na Zátiší pro vybrané cílové 
skupiny. V objektu se bude nacházet 17 bytů o dispozici 1+kk, 1+1, 2+kk a 3+kk o ploše od 
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49 m2 do 66 m2. V místě vznikne i nebytový prostor se zahradou, vhodný např. pro dětskou 
skupinu.  
 
Projekt Světovar – blok A5 
Aktuálně se zpracovává projektová dokumentace, kterou zadal Odbor investic Magistrátu 
města Plzně, hotova by měla být v srpnu. Podána byla žádost o stavební povolení. Jedná se 
o výstavbu objektu s byty pro vybrané cílové skupiny. V přízemí objektu se budou nacházet 
nebytové prostory pro služebnu městské policie. Studií je navržen objekt A5 se 40 byty o 
dispozicích 1+kk a 2+kk s plochou 37 m2 do 59 m2.  Parkování bude zajištěno v podzemním 
parkovišti pod objektem. 
 
Projekt Světovar – blok A1 až A4 
Je zpracována studie. Aktuálně probíhá výběrové řízení na zpracování projektové 
dokumentace pro stavební povolení včetně vydání stavebního povolení a následně 
zhotovení dokumentace pro provedení stavby, kterou zadal Odbor investic Magistrátu města 
Plzně. V rámci studie bylo navrženo 68 bytů o dispozicích 1+kk, 2+kk a 3+kk s plochou od 46 
m2 do 82 m2. Celé 1. nadzemní podlaží bude sloužit jako nebytový prostor, např. obchod. 
Parkování bude částečně zajištěno v podzemním parkovišti, částečně v nově budovaném 
parkovacím domě. 
 
Současný odhad celkových nákladů na první připravené projekty je 787 milionů korun včetně 
DPH. Finance chce město zajistit nejen ze svých zdrojů, plánuje si také vzít úvěr ve výši 315 
milionů korun, a to se splatností na dobu 20 let, kdy jej bude splácet výnosy z pronájmu bytů. 
Z vlastních zdrojů zatím Plzeň připravila na letošní a další dva roky celkem 300 milionů 
korun, dlouhodobě pak počítá s pravidelnou částkou 100 milionů korun i v dalších letech.   
/Světlana Budková, radní pro oblast bytovou včetně sociálního a dostupného bydlení/ 

 
 
Plzeň získá pozemky kolem rozhledny Chlum, lokalitu čeká revitalizace a 
oživení 
 
Plzeň získá 33 hektarů pozemků kolem rozhledny Chlum v městské části Doubravka, 
díky tomu bude možné tuto oblíbenou rekreační lokalitu zrevitalizovat a oživit. 
Smlouvy na výkup pozemků od Římskokatolické farnosti Plzeň – Lobzy, jež majetek 
získala před lety v restituci, schválilo Zastupitelstvo města Plzně. Celková cena 
vykupovaných pozemků činí 20,4 milionu korun.  
 
„Rozhledna na Chlumu patří mezi místa, kterým chceme vrátit lesk a slávu. Jsem moc rád, 
že jako město můžeme přispět k celkové revitalizaci území a udělat tak významný krok k 
rekonstrukci samotné rozhledny, která by se opět stala tradičním místem zábavy a 
setkávání. Jedná se o skvělý projekt a já věřím, že ho čtvrtý městský obvod za naší pomoci 
dovede k úspěšné realizaci. Osobně bych chtěl poděkovat plzeňskému biskupství za velmi 
vstřícné jednání,“ uvedl primátor města Plzně Roman Zarzycký.  
 
„Jsem velmi rád, že se nám s církví podařilo dohodnout a děkuji za vstřícnost 
římskokatolické farnosti i plzeňskému biskupství. Konkrétně se jedná o dva lesní pozemky o 
celkové výměře 329 573 m2, u nichž cena vychází na zhruba 60 Kč za metr čtvereční, a pak 
ještě o samotnou přístupovou cestu k rozhledně o výměře 2584 metrů čtverečních za cenu 
200 korun za m2,“ uvedl radní pro nakládání s majetkem Vlastimil Gola, jenž má záležitost na 
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starost. Výkup lesních pozemků platí město, na cestu uvolnil peníze čtvrtý městský obvod. 
Obvod také souhlasí s tím, že v letech 2024 až 2026 poskytne vždy po jednom milionu korun 
na revitalizaci nově získaného území, protože bude nutné omladit přestárlý les.  
 
Koupě otevírá možnost zrevitalizovat a oživit oblast kolem 25 metrů vysoké rozhledny. Pro 
tento účel vypracovalo před časem plzeňské Projectstudio8 s.r.o. architektonickou studii. Ta 
počítá s tím, že pod sto let starou rozhlednou vyroste malá restaurace se sálem i venkovním 
posezením, doplněn bude mobiliář, instalovány nové vyhlídky. Realizace studie bude v gesci 
městského obvodu. Podle starosty Tomáše Soukupa je projekt jednou z hlavních priorit. 
Náklady starosta odhadl na zhruba 25 milionů korun. „Celou projektovou přípravu bychom 
rádi dokončili v roce 2025. V případě dostatku finančních prostředků můžeme začít realizovat 
‚Nový Chlum‘ v roce 2026,“ nastínil starosta čtvrtého městského obvodu Tomáš Soukup. 
 
Rozhledna na Chlumu byla postavena v roce 1926 a je prohlášena za chráněnou kulturní 
památku.  
/Vlastimil Gola, radní pro nakládání s majetkem/ 
 
 

Chytrá Plzeň: Je tady Strategie Smart City na roky 2024 až 2028 
 
Město Plzeň má Strategii Smart City na roky 2024 až 2028. Plzeňští zastupitelé 
schválili dokument, v němž jsou řešeny mnohé aspekty veřejného života ve městě a 
hledána v nich chytrá neboli smart řešení a přístupy. Jednotlivé kapitoly dokumentu 
se dotýkají vícero oblastí, například péče o životní prostředí, veřejného osvětlení, 
městské energetiky, prevence kriminality a mnohých dalších. 
 
„Inovativní přístupy označované jako SMART řešení představují konkrétní formu, jež je 
založena na využití moderních technologických nástrojů, postupů a služeb, ale nejen jich. 
V dnešní době se neustále zdokonalují, aktualizují a rozšiřují o nové poznatky a přístupy 
s využitím nejnovější technologií. Zároveň náš strategický plán reaguje na celospolečenské 
tendence jako je urbanizace, migrace, destabilizace společnosti a nerovnosti mezi regiony, 
bytová nouze nebo digitalizace, umělá inteligence, automatizace, a mnoho dalšího,“ uvedl 
radní města Plzně pro oblast Smart Cities a podporu podnikání Daniel Kůs. Připomněl, že 
město už mělo zpracovanou podobnou strategii pro roky 2019 až 2023. S konceptem Smart 
City má město Plzeň bohaté zkušenosti a realizovalo řadu významných projektů, na něž 
chce v letech 2024 až 2028 navázat, rozšířit je i propojit. Plán však přináší i celou řadu 
nových řešení. Město Plzeň je často považováno za vzor v této oblasti pro ostatní města i 
regiony. 
 
„Koncepce je zároveň připravena v souladu s platnými strategiemi a jinými koncepčními 
dokumenty našeho města i s nadřazenými vládními dokumenty na národní úrovni, což je 
předpokladem pro eventuální čerpání českých i evropských dotací,“ podotkl Daniel Kůs. 
Vyzdvihl, že nejvýraznějšími aktéry v oblasti Smart City jsou Správa informačních technologií 
města Plzně (SITMP), Plzeňské městské dopravní podniky (PMDP) či Oddělení Smart City a 
podpory podnikání Magistrátu města Plzně.  
 
„Během přípravy dokumentu se na více než dvou desítkách tematických jednáních setkávaly 
strany zainteresované v problematice Smart City a vznikající dokument připomínkovali a 
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doplňovali důležití městští aktéři, kterých se chytrá řešení nějakým způsobem dotknou,“ 
doplnil Daniel Kůs. 

 
Některé příklady uvedené ve strategii: 

 
V oblasti městských smart řešení patří výrazná role SITMP. Právě tato organizace má velmi 
aktivní přístup k oblasti ‚Smart People‘, neboli ‚chytří lidé‘, která je u mnoha samospráv 
opomíjenou problematikou. SITMP se věnuje systematické péči a cílenému rozvoji žáků a 
studentů prostřednictvím svého Plzeňského inovačního ekosystému se zkratkou PINE. 
Právě rozvoj talentů směrem k technickým vědám je považován za klíčový z hlediska 
ekonomického rozvoje města. Aby se program PINE mohl rozvíjet a mladé technické talenty 
byly podchyceny velmi záhy, je v Akčním plánu doporučeno (stanoveno) rozšíření prostor 
Centra robotiky, které patří pod SITMP, navýšení počtu zájmových kroužků, jež toto centrum 
provozuje, i jednorázových vzdělávacích akcí. V plánu také je navýšení moderních 
technologií včetně virtuální reality při výuce v základních školách zřizovaných městem Plzní. 
 
K dalším plánům patří například pokračovat v rozvoji městského kamerového systému a 
s pomocí inteligentní analýzy ho využívat ke zvýšení bezpečnosti, prevenci kriminality a 
k efektivnímu řízení dopravy.  
/Daniel Kůs, radní města Plzně pro oblast Smart Cities a podporu podnikání/ 
 
 

Sportovci mohou žádat o dotace 
 
Zastupitelé města Plzně na svém čtvrtečním zasedání vzali na vědomí informativní 
zprávu, v níž jsou představeny tři dotační programy v oblasti sportu pro rok 2024, 
které na svých březnových jednáních schválila Rada města Plzně.  
 
„Dotační programy města Plzně jsou připraveny tak, aby podporovaly individuální sportovce, 
týmy, kluby či organizátory sportovních akcí. Podporují sportovce v jejich tréninku i v účasti 
na závodech, klubům pomáhají se zlepšením technického zázemí,“ uvedl radní města Plzně 
pro oblast podpory sportu, mládeže a tělovýchovy Tomáš Morávek. „Tři aktuální dotační 
programy jsou zaměřeny na výstavbu a rekonstrukci sportovišť, na podporu mladých 
individuálních sportovců – reprezentantů i na činnost klubů, které zajišťují využití volného 
času především dětí a mládeže. Žádosti jsou přijímány během dubna i na začátku května 
prostřednictvím aplikace eDotace (dotace.plzen.eu),“ dodal Tomáš Morávek. 
 
Podpora sportu a tělovýchovy pro rok 2024 
Cílem je finanční podpora konkrétních sportovních subjektů, především neziskových, které 
mají omezenou možnost získání finančních prostředků z vlastních zdrojů a činnosti a jež 
svými aktivitami zajišťují aktivní využití volného času občanů, především dětí a mládeže. 
Žádosti lze podávat od 25. dubna do 8. května. 
 
Podpora individuálních sportovců – reprezentantů ČR ve věku 10 až 23 let v roce 2024 
V rámci programu lze poskytnout finanční podporu konkrétním sportovcům ve věku 10 až 23 
let, kteří jsou reprezentanti České republiky v individuálním sportu a kteří dosáhli 
významných sportovních mezinárodních úspěchů nebo významných úspěchů v rámci 
nejvyšších národních soutěží v období od 1. dubna 2023 do 31. března 2024. Dotace je 
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možné čerpat pouze jako příspěvky například na náklady spojené se zajištěním sportovní 
přípravy a absolvování závodů a soutěží. O dotaci lze žádat ve dnech od 10. do 29. dubna.  
 
Rekonstrukce výstavba a rozvoj sportovních zařízení, areálů a související 
infrastruktury na území města Plzně 
Cílem je pomoci sportovním klubům s projekty rekonstrukce, výstavby či rozvoje včetně 
projektů na snížení energetické náročnosti a související infrastruktury. Program je připraven 
především na podporu neziskových subjektů, které mají omezenou možnost získání 
finančních prostředků z vlastních zdrojů a činnosti a jež svými aktivitami zajišťují aktivní 
využití volného času občanů, především dětí a mládeže. Žádosti lze podávat od 10. do 29. 
dubna. 
/Tomáš Morávek, radní pro oblast podpory sportu, mládeže a tělovýchovy/ 
 

 
Zastupitelé schválili podporu pro sportovce 
 
Individuální neinvestiční dotací z rozpočtu magistrátního odboru sportu podpoří 
město Plzeň tři sportovní subjekty. Poskytnutí financí v celkové výši 2 180 000 korun 
schválilo Zastupitelstvo města.  Dotaci obdrží Sportovní klub Radbuza Plzeň, z.s., 
Tělocvičná jednota Sokol Plzeň 1 a Sportovní klub INTEROBAL PLZEŇ, z.s. 
 
Klub Radbuza Plzeň zažádal o dotaci na kofinancování provozu plaveckého areálu v 
Kozinově ulici. „Finance ve výši 2 100 tisíc korun použijí na úhradu provozních nákladů jako 
jsou energie, spotřeba materiálu a na zaplacení služeb spojených se zajištěním provozu 
areálu. Naším cílem je finančně podpořit plavce tak, aby mohli zajistit provoz bazénu pro 
členy, veřejnost i školy,“ vysvětlil Tomáš Morávek, radní pro oblast podpory sportu, mládeže 
a tělovýchovy. 
 
Dotaci 50 tisíc korun rovněž obdrží Tělocvičná jednota Sokol Plzeň 1, která ji využije na 
uhrazení nákladů spojených s účastí na zahraničních soutěžích nebo Sportovní klub 
INTEROBAL PLZEŇ, z.s. ve výši 30 tisíc korun. 
 
„Podpoříme také futsalisty z Interobalu, kteří z dotace ve výši 30 tisíc korun zaplatí náklady 
na účast týmů dorostenců a juniorů v celorepublikové soutěži FINAL4,“ poznamenal Tomáš 
Morávek s tím, že podpoření sportovci reprezentují Plzeň a Plzeňský kraj v této soutěži 
dlouhodobě a vždy dosahují velmi dobrých výsledků. „To dělá městu i kraji skvělé futsalové a 
sportovní jméno,“ dodal radní. 
/Tomáš Morávek, radní pro oblast podpory sportu, mládeže a tělovýchovy/ 
 

 
Zastupitelé schválili poskytnutí dotací na podporu sportu 
  
Město Plzeň poskytne sportovním subjektům z rozpočtu magistrátního odboru sportu 
neinvestiční dotace v programu s názvem Podpora sportu a tělovýchovy včetně 
podpory hendikepovaných sportovců pro rok 2024. Plzeňští zastupitelé to schválili na 
svém zasedání 11. dubna.  
 
„Cílem programu je finanční podpora sportovních subjektů se sídlem na území města Plzně. 
Smyslem programu je podpora neziskových organizací, které mají omezenou možnost 
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získání finančních prostředků z vlastních zdrojů a kteří svými aktivitami zajišťují aktivní 
využití volného času občanů, především dětí a mládeže,“ uvedl radní pro oblast podpory 
sportu, mládeže a tělovýchovy Tomáš Morávek.  
 
V rozpočtu města byla pro rok 2024 pro oblast podpory sportu vyčleněna částka 20,6 milionů 
korun a na podporu hendikepovaných sportovců 600 tisíc korun. Odbor sportu Magistrátu 
města Plzně začátkem roku 2024 vyhodnotil žádosti v tomto dotačním programu a Komise 
pro sport a mládež Rady města Plzně schválila rozdělení dotací žadatelům, kteří splnili 
všechny podmínky. „Při příjmu a kontrole žádostí jsme však zaznamenali vyšší počet 
nesprávně podaných nebo nevytvořených žádostí ve srovnání s předešlými léty. Komise pro 
sport tak akceptovala vyřazení žádostí, které nesplnily kritéria. Proto komise doporučila zbylé 
finance ve výši 4 miliony korun alokovat do nového dotačního programu,“ vysvětlil Tomáš 
Morávek.  
 
Program bude otevřený pro subjekty nepodpořené v předchozím dotačním programu. 
„Smyslem je podpořit tělovýchovné subjekty při krytí provozních nákladů na sportovní činnost 
a upřednostnit žadatele, kteří realizují sport mládeže jako primární prevenci rizikového 
chování,“ dodal radní Morávek. 
/Tomáš Morávek, radní pro oblast podpory sportu, mládeže a tělovýchovy/ 
 

 
Strážníci nejčastěji řeší dopravní přestupky, ukázala výroční zpráva 
 
Tři desítky tisíc přijatých hovorů na tísňové lince, téměř 90 tisíc řešených událostí, 
přes 1700 odchytů zvířat nebo více než sto dohledů na akcích. Takový rok zažili loni 
plzeňští strážníci. Výroční zprávu o jejich činnosti za rok 2023 vzali na vědomí na 
svém zasedání plzeňští zastupitelé.  
 
„Čísla ukazují, že v loňském roce měli naši strážníci napilno, 31 249 hovorů na tísňovou 
linku, 30 995 událostí sledovaných městským kamerovým systémem a řešení 89 725 
událostí. A to je jen zlomek jejich práce, které si všichni vážíme,“ sdělil Jiří Winkelhöfer, radní 
pro oblast bezpečnosti a prevence kriminality.  
 
Největší procento v činnosti strážníků loni zaujímalo řešení dopravních přestupků. „Příčin je 
několik, jednou z nich je enormní nárůst počtu vozidel, nedostatek parkovacích míst, 
nerespektování dopravního značení a bezohlednost některých řidičů. Takové chování 
způsobuje neprůjezdnost ulic, nemožnost provádění svozu odpadu, ohrožování chodců nebo 
vznikají nebezpečné situace vedoucí k dopravním nehodám,“ vysvětlil Petr Nováček, velitel 
Městské policie Plzeň. 
 
Během přímého výkonu služby strážníci rovněž intenzivně dohlíželi na lokalitu u hlavního 
nádraží, u Centrálního autobusového nádraží, na Americkou ulici a sadový okruh v centru 
města, kde se často pohybují problémové osoby. Pořádková jednotka Městské policie Plzeň 
dohlížela na průběh kulturních i sportovních akcí, loni zajišťovali bezpečnost na 133 
událostech. 
 
Jiří Winkelhöfer také připomněl, že úspěšným se v loňském roce stalo spuštění Portálu 
bezpečí, který umožňuje lokalizovat polohu volajícího a provádět videopřenos z místa 
události. Stačí mít chytrý mobilní telefon s datovým přenosem. „I v loňském roce strážníci 



Informace z jednání                                                             
ZASTUPITELSTVA MĚSTA PLZNĚ  
konaného dne 11. 4. 2024 
                           
 

Magis t rá t  města Plzně |  Odbor komunikace a market ingu  |  nám. Republ iky 1 |  306  32 P l zeň  
 

t isková mluvčí  Eva Barborková |  M:  602  216 639 |  T:  378 032 011 |  E:  barborkova@plzen.eu  
 

www.plzen.eu  

  
 

rovněž spolupracovali s Městskou charitou Plzeň a zajišťovali tísňovou péči pro seniory. 
V případě náhlého zhoršení zdravotního stavu nebo schopností si mohou senioři stisknutím 
tlačítka na náramku přivolat pomoc. Aktuálně je do tohoto programu zapojeno 92 klientů,“ 
uvedl radní. 
 
Městská policie také odchytává zatoulaná a opuštěná zvířata. V roce 2023 bylo v souvislosti 
s odchytem zvířat řešeno 1745 událostí. V útulku našlo dočasný domov 250 psů, 468 koček 
a 78 jiných zvířat. K původním majitelům se vrátilo 180 psů, 37 koček a 10 jiných zvířat. Do 
nového domova odešlo 67 psů, 240 koček a 62 druhů jiných zvířat.  
/Jiří Winkelhöfer, radní pro oblast bezpečnosti/  
 
 


